

DOCUMENT #15
Governor Lasansky to Mendel
September 28, 1849

1849

Nr. 35338.

Beim Gymnasium in Znaim wird die 7 te Classe errichtet, und die dortige Gemcinde übernimmt die Kosten der Mehrauslage. Damit ist die Bestellung eines Supplenten verbunden, welcher in der 6 ten Classe die lateinische, die griechische u. die deutsche Literatur, u. in der 5 ten und 6 ten Classe die Mathematik vorzutragen hat. Ich finde Sie im Vertrauen zu Ihrem Eifer zum Supplenten dieser Lehrfächer am Znaimer Gymnasium zu bestimmen und fordere Sie auf, sich unverzüglich dahin zu begeben, sich beim dortigen Lehrkörper zu melden u. den Dienst anzutreten, wo Ihnen die Vergütung der Reisekosten geleistet u. die Supplentengebühr mit 60 Prozent vom Gehalte eines Humanitätslehrers per 600 fl. fluessig gemacht werden wird.

Brünn am 26 September 1849

Lažansky (Haupthalte
Gemein
L. Mähren.)

An den Lehramtskandidaten Herrn Grgor M e n d e l,
Kapitular des Augustinerstiftes St. Thomas.

1849.

11
16

Nr. 35338.

In the Tnaim Gymnasium the 7th Class is being established and the local town will take care of the greater expenses. This necessitates the appointment of an Assistant teacher who in the 5th Class will teach Latin, Greek and German literature, and in the 5th and 6th mathematics.

It is confidence in your zeal that induces me to appoint you to teach those subjects in the Tnaim Gymnasium and I desire that you go there without delay, and that you present yourself to the teaching Corps and accept the position. Your travelling expenses will be refunded and your salary, 60 per cent. of the salary of a teacher of humanities, will be paid to you regularly in instalments of 600 fr.

Brünn September 1849.

Lasansky.

To Mr. Gregory Mendel aspirant teacher Kapitulär in the Augustinian Monastery of St. Thomas

(Note Lasansky = Governor of the Province.)